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Městský obvod – statutární město Pardubice  
Městský obvod Pardubice V 
 

 
 

Usnesení a zápis  

 
z 5. řádného jednání Zastupitelstva městského obvodu Pardubice V, 

 

které se konalo dne 26. dubna 2023 v zasedací místnosti ÚMO Pardubice V  

 

 

Přítomni: Bc. Petr Dufek, Evžen Erban, Bc. Petra Prusáková, Ing. Lic. Jaroslav Kňava, Jiří 

Rejda, DiS., Ing. Milan Randák, Ing. Pavel Bergman, Ing. Jakub Kutílek, JUDr. Bc. Jakub 

Jeřábek, Karolina Štefková, Ing. Filip Vařecha, Mgr. Miloš Adamů, MBA., Bc. Jan Nadrchal, 

Jiří Havrda.  

 

Omluven: Ing. Petr Netolický 

 

  

Program: 

I.   Zahájení jednání 

II.        Schválení materiálů k projednání a stanovení jejich pořadí – viz dále  

III.      Projednání předložených materiálů  

IV.     Závěr 

 

I. 

Zahájení jednání 

 

Jednání zahájil starosta MO Pardubice V Jiří Rejda, DiS., přivítal zastupitele, zapisovatelem 

jednání jmenoval Zuzanu Sieglovou, návrhovou komisi ve složení Karolina Štefková, Ing. 

Jakub Kutílek a Bc. Petr Dufek, ověřovatele Ing. Jaroslava Kňavu a JUDr. Bc. Jakuba 

Jeřábka.  

 

II. 

Schválení materiálů k projednání a stanovení jejich pořadí 

 

1. Schválení zpracování PD, investičních akcí a investičních záměrů 

2. Návrh 2. změny rozpočtu MO Pardubice V na rok 2023 

3. Rozbor hospodaření MO Pardubice V k 31. 3. 2023  

4. Zpráva o činnosti starosty MO Pardubice V od posledního jednání ZMO Pardubice V 

5. Kontrola plnění usnesení vzešlých z jednání RMO Pardubice V 

6. Zpráva Kontrolního výboru ZMO Pardubice V o plnění přijatých usnesení ZMO 

Pardubice V 

7. Kontrola přístupu ÚMO Pardubice V k poskytování informací dle zák. č. 106/1999 Sb., o 

svobodném přístupu k informacím za období 3 Q 2022 – 1 Q 2023 

8. Živý audiovizuální přenos a audiovizuální záznam z jednání zastupitelstva 

9. Diskuse, závěr 

 

Program jednání byl schválen. 
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Pro 14, zdržel se 0, proti 0. 

III. 

Projednání předložených materiálů 

 

 

1. 

Schválení zpracování PD, investičních akcí a investičních záměrů 

 

Pan starosta uvádí zprávu, diskuse:  

Ing. Jakub Kutílek nejprve děkuje za zpevněnou cestu v lesoparku a dotazuje se na 

kontejnerové stání v ul. Pichlova x Rokycanova. Domnívá se, že již nyní je zde umístěno 

mnoho kontejnerů a přistavením dalších kontejnerů, by toto místo působilo jako ,,sběrný 

dvůr“. Také se domnívá, že bychom měli najít jiné vhodné místo pro umístění nových 

kontejnerů v docházkové vzdálenosti pro občany. Dále jižní strana chodníku ul. Wolkerova – 

myslí si, že nemá smysl dělat takto malé investiční akce. Nejlepší by bylo, připravit oba 

chodníky i s komunikací. Bc. Jan Nadrchal reaguje na kontejnerové stání, kdy upozorňuje na 

peripetie ve vedlejší ulici (kácení), a z tohoto důvodu se nové kontejnery umístí do ulice 

Wolkerova. Ing. Jakub Kutílek tedy žádá o oddělené hlasování. Ing. Filip Vařecha by podpořil 

ul. Wolkerovu, zároveň děkuje, že se konečně poprvé jako zastupitel může vyjádřit k věcem, 

které jsou teprve v plánu, a nikoliv už v běhu. Reaguje Jan Brožek, kterému je jedno, co se 

bude projektovat dle zadání zastupitelů. Reaguje na podnět od Ing. Jakuba Kutílka, ul. 

Wolkerova (oba chodníky + komunikaci), komunikaci má opravit magistrát. Na úplně novou 

komunikaci nemá obvod dostatek financí. Připojuje se pan starosta, kdybychom šli „do 

kufru“, tak to není jenom o nás, ale i správcích sítí. Museli bychom to řešit hlavně s VAKem 

(velký problém), o této komunikaci se bavíme už od roku 2014.  Podobný problém byl i v ul. 

U Krematoria. Připojuje se Bc. Jan Nadrchal. Bc. Petr Dufek - ul. Wolkerova – navrhuje 

ponechat v rekonstrukci alespoň jeden chodník. Kdyby se rekonstruovaly oba chodníky 

najednou, tak by to mohlo způsobit komplikace občanům (bezproblémový průchod). Dále, 

tam kde chceme opravit chodník, tak už je to takové dokončení toho vnitrobloku (opravený 

vnitroblok). Navíc tam zbývají ještě k opravě další tři vnitrobloky a opravit tam nyní chodník, 

by bylo nesmyslné. I přes zmíněné argumenty požaduje Ing. Jakub Kutílek, aby se sjednotily 

tyto investiční akce a udělaly se najednou, je to o dobrém plánování. Pan starosta se dotazuje 

pana Jana Brožka, zdali je možné naprojektovat dva chodníky a k tomu 3 vnitrobloky. Jak se 

vyhnout tomu, abychom soutěžili pouze jeden vnitroblok a nespadlo nám tam dělení zakázky. 

Odpovídá Jan Brožek - můžeme požadovat na projektantovi, aby z tohoto udělal jednotlivé 

stavební objekty a my následně budeme soutěžit pouze jednotlivé stavební objekty. Ing. Milan  

Randák ze zkušenosti požaduje, aby se oslovily i dotčené SVJ. Dále se připojuje k tématu Jan 

Brožek a Ing. Jakub Kutílek.  

Ing. Filip Vařecha se dotazuje na ,,vojenskou plovárnu“, rád by ocenil konkrétnější záměr. 

Odpovídá pan starosta, bylo by dobré, abychom v našem obvodě měli dvě relaxačně sportovní 

zóny. První je v lesoparku (od nejmenších po nejstarší, cardio, houpačky, workout), stejná 

vize, je rozšíření areálu Pod Vinicí (cardio, petang, dětské hřiště) využití pro každého, 

zároveň ať je tam i relaxační zóna, kdy může občan přijití s dekou a lehnout si na trávu. Ing. 

Filip Vařecha se dále dotazuje na již zaregistrovanou uzemní studii ,,vojenské plovárny“, 

která řešila kompletní rozvržení a dávala smysl. Pan starosta odpovídá, že tato studie je již 

propadlá. Je vypracovaná nová studie ,,Regenerace břehu Chrudimky“, ale nemá se studií 

,,vojenské plovárny“ nic společného.  

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení:  
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(usnesení č. 36/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V schvaluje: 

1. záměr poptání projekčních prací na investiční akce: 

• kontejnerové stání Pichlova x Rokycanova – jedná se vybudování zvětšeného 

kontejnerového stání jak pro kontejnery na TKO tak pro kontejnery na separovaný 

odpad (celkem cca 26 kontejnerů) 

Pro 11, proti 0, zdržel se 3 (Ing. Filip Vařecha, JUDr. Bc. Jakub Jeřábek, Ing. Jakub Kutílek) 

• zpevnění cesty v lesoparku od ZŠ Josefa Ressla ke křižovatce u Parama – Jedná se 

nahrazení mlatového povrchu zpevněným svrškem,  která bude vyhovovat velkému 

využití této komunikace 

• oprava povrchu chodníku ul. Lexova od ul. Wolkerova po ul. Kpt. Nálepky – západní 

strana 

• oprava povrchu chodníku ul. Wolkerova od ul. Lexova až po lesopark – včetně 

nezrekonstruovaných vnitrobloků 

• investiční akce Relaxační zóna Stará plovárna – jedná se o rozmístění herních prvků 

v prostoru za pumptrekem a vytvoření herního a volnočasového prostotu pro zejména 

mladší děti a rodiče v přírodě 

2. Investiční záměry k realizaci v r. 2023:  

• oprava parkovacích ploch ul. Jiránkova, u BD 2206 – 2208 

• oprava parkovacích ploch ul. Jiránkova 2209 – 2211 

• oprava parkovacích ploch ul. Jiránkova, u BD 2246 – 2248 (po dohodě s SVJ budou 

parkovací stání prodloužena o 0,75 m a parkovací místo pro invalidy bude přesunuto na 

opačnou stranu parkoviště) 

• rekonstrukce chodníku ul. Raisova  - severní strana 

• rekonstrukce chodníku u. Široká – severní strana 

• stavební úpravy komunikace a chodníku ul. Na Záboří (u čp.129, 146, atd.) 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

 

 

2. 

Návrh 2. změny rozpočtu MO Pardubice V na rok 2023 

 

Ing. Jaroslav Kňava (předseda finančního výboru) uvádí zprávu, diskuse:  

Ing. Filip Vařecha se dotazuje, zdali je nutné nyní schválit takovou částku na přesun, když 

momentálně nemáme žádnou představu. Zdali je dobré schválit takovou částku na něco, o 

čem nevíme nic, domnívá se, že to není správná cesta. Raději by následně svolal mimořádné 

zastupitelstvo, až by všichni zastupitelé měli bližší informace. Pan starosta odpovídá, že už 

dříve jsme stavěli hřiště, např. jenom hřiště v ul. Dražkovická, kde proběhla pouze 

rekonstrukce povrchu, tak cena byla 5 mil. Ing. Filip Vařecha - bylo by hezké vidět bližší vizi, 

zdali by bylo možné na příští jednání mít připravený materiál, co by tam mělo přijde být. Ing. 

Jaroslav Kňava - navržená částka mu přijde dostatečná, je to pouze záměr. Kdybychom to 

ponechali pouze v rezervě, tak si budeme zase pak stěžovat, že máme nevyčerpané peníze 

v rezervě.  Pan starosta doplňuje, že do konce dubna snad bude mít k dispozici nějakou 

vizualizaci, kterou pak následně pošle všem zastupitelům. Pro pana starostu je důležité, aby to 

zůstalo v co v největším přírodním stylu.  

JUDr. Bc. Jakub Jeřábek se dotazuje na volné finanční prostředky obvodu, zda jsou na 

terminovaném vkladu. Ing. Marcela Kotyková sděluje, že finance v rezervě jsou uložené na 

terminovaném vkladu.  

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení.  
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(usnesení č. 37/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V: 

1.  Bere na vědomí komentář k 2. změně rozpočtu na r. 2023 a k jednotlivým rozpočtovým 

opatřením navrženým v rámci 2. změny rozpočtu, doplňující informace a informativní 

tabulky uvedené v důvodové zprávě k 2. změně rozpočtu. 

2.  Schvaluje rozpočtová opatření navržená v rámci 2. změny rozpočtu na r. 2023 uvedená 

v bodech č. 1-7 důvodové zprávy ke 2. změně rozpočtu. 

3.  Schvaluje úpravu plánu společenských akcí MO Pardubice V na r. 2023 spočívající ve 

zvýšení stávající částky na akci Ochutnávka svatomartinského vína o 40 tis. Kč (upravený 

plán je uveden v závěru důvodové zprávy). 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

 

 

3. 

Rozbor hospodaření MO Pardubice V k 31. 3. 2023 

 

Ing. Jaroslav Kňava (předseda finančního výboru) uvádí zprávu, bez diskuse. 

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení.  

 

(usnesení č. 38/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V schvaluje rozbor hospodaření MO Pardubice V 

k 31. 3. 2023 uvedený v tabulkové části zprávy a bere na vědomí komentář k tomuto rozboru. 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

 

 

4. 

Zpráva o činnosti starosty MO Pardubice V od posledního jednání ZMO Pardubice V 

 

Pan starosta uvádí zprávu, diskuse: zastupitelé poděkovali panu starostovi za podrobnou 

zprávu o činnosti starosty.  

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení.  

 

(usnesení č. 39/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V bere na vědomí zprávu o činnosti starosty od 

posledního jednání zastupitelstva dne 22. 2. 2023. 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

 

 

5. 

Kontrola plnění usnesení vzešlých z jednání RMO Pardubice V 

 

Ing. Filip Vařecha (předseda kontrolního výboru) uvádí zprávu, diskuse:  

Ing. Jakub Kutílek by rád znal vyjádření pozemkové komise na pozemek v katastrálním 

území Dražkovice, jelikož na prosincovém jednání zastupitelstva byl totiž představen 

,,Krajinářský návrh Dražkovice“. Shodou okolnosti byla tato žádost předložena na 

zastupitelstvu města a naštěstí nebyla schválena. Na jednom pozemku je navržený remízek a 

druhý pozemek by se nám mohl hodit k nějaké směně. Reaguje starosta, to jsou pozemky od 
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Dražkovic směrem na Chrudim, jsou to dvě malé uličky. Bohužel, žádost jsme schválili 

v době, aniž bychom tušili že, by dávalo smysl si držet tyto pozemky, než byl představen 

,,Krajinářský návrh“. Žádost do rady přišla dříve, než byl představen ,,Krajinářský návrh 

Dražkovice“.  Dále se Ing. Jakub Kutílek dotazuje na usnesení č. 26/2023 Z ,,prodej 

nebytových prostorů“, kdy rada vyjádřila souhlas, ale chce pouze připomenout, že dle 

usnesení ze zastupitelstva máme, aby se nebytové prostory neprodávaly, aby město mohlo 

ovlivňovat občanskou vybavenost. S kladným stanoviskem rady k prodeji nebytového 

prostoru Ing. Jakub Kutílek nesouhlasí. Ing. Jaroslav Kňava se připojuje k tématu, již v 

minulosti byly vytipovány nemovitosti, které lze nabídnout k prodeji a byly stanoveny jasná 

pravidla k prodeji.  Evžen Erban – když byl v bytové komisi, tak byly vytipované objekty, kde 

je důležitá občanská vybavenost, a aby se nebytové prostory neprodávaly, ponechávaly stálým 

nájemcům, a v případě potřeby, aby se nejdříve nebytové prostory nabídl dosavadním 

nájemcům. Bc. Petr Dufek – může se stát, že bude více nájemců opouštět nebytové prostory 

(drahé pronájmy), a z náměstí Dukelských hrdinů se stane ,,město duchů“ (prázdné nebyty), a 

my budeme muset nakonec změnit koncept a prodat nebytové prostory.   

Dále se do diskuse připojuje pan starosta, který zašle Ing. Jakubovi Kutílkovi usnesení 

zastupitelstva ohledně nebytových prostorů.  

Dále se Ing. Jakub Kutílek dotazuje na usnesení č. 29/2023 – získání parcely v ul. Na 

Spravedlnosti (vlastnictví města), zdali proběhla komunikace s OMI (zpětná vazba)? 

Odpovídá pan starosta, mělo by to projít klasickým kolečkem přes komise a atd. 

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení.  

 

(usnesení č. 40/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V schvaluje předloženou zprávu Kontrolního 

výboru ZMO Pardubice V a: 

1. vyřazuje z evidence následující splněná usnesení: 22/2023 R – 29/2023 R, 32/2023 R – 

35/2023 R,  

2. ponechává v evidenci následující usnesení: 30/2023 R a 31/2023 R. 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

 

 

6. 

Zpráva Kontrolního výboru ZMO Pardubice V o plnění přijatých usnesení ZMO 

Pardubice V 

 

Ing. Filip Vařecha (předseda kontrolního výboru) uvádí zprávu, bez diskuse. 

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení.  

 

(usnesení č. 41/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V schvaluje předloženou zprávu Kontrolního 

výboru ZMO Pardubice V a: 

1. Vyřazuje z evidence následující splněná usnesení: 24/2023 Z – 34/2023 Z.  

2. Ponechává v evidenci následující usnesení: 75/2009 Z, 95/2010 Z, 27/2019 Z, 67/2020 Z, 

76/2020 Z a  101/2021 Z, 142/2022 Z, 16/2022 Z, 23/2023 Z. 

Pro 13, proti 0, zdržel se 0 

 

 

7. 
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Kontrola přístupu ÚMO Pardubice V k poskytování informací dle zák. č. 106/1999 Sb., 

o svobodném přístupu k informacím za období 3 Q 2022 – 1 Q 2023 

 

Ing. Filip Vařecha (předseda kontrolního výboru) uvádí zprávu, bez diskuse. 

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení.  

 

(usnesení č. 42/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V bere na vědomí zprávu Kontrolního výboru 

ZMO Pardubice V, nebyla zjištěna žádná pochybení. 

Pro 14, proti 0, zdržel se 0 

 

 

8. 

Živý audiovizuální přenos a audiovizuální záznam z jednání zastupitelstva 

 

Pan starosta uvádí zprávu, diskuse:  

Ing. Filip Vařecha jménem celého klubu schvaluje pořízení audio záznamů, ale nesouhlasí s 

částkou  13.000,- Kč za pořízení (vč. anonymizace). Domnívá se, že to lze udělat levněji. Pan 

tajemník vysvětluje, že poptával pořízení audiozáznamu na magistrátu města, částka je 

21.000,- Kč, další firma, která zajišťuje audiozáznamy pro DK Dukla nabídla částku 13.000,-   

Kč. Pokud se pořízení schválí, tak proběhne výběrové řízení.  

Pan Ing. Vařecha  se dotazuje, zdali je to realizovatelné pro samostatnou osobu. Vysoutěžit to, 

jako DPČ. Domnívá se, že by ta částka byla pod 10 tis. Kč, ale je to pouze jenom ke svážení.  

 

Poté bylo hlasováno o navrženém usnesení.  

 

(usnesení č. 43/2023 Z) 

Zastupitelstvo městského obvodu Pardubice V souhlasí s pořizováním živého audiovizuálního 

přenosu a audiovizuálního záznamu jednání Zastupitelstva městského obvodu Pardubice V. 

Pro 5 (Ing. Jakub Kutílek, Ing. Pavel Bergman, Ing. Jaroslav Kňava, JUDr. Bc. Jakub Jeřábek, 

Ing. Filip Vařecha), proti 3 (Ing. Milan Randák, Karolina Štefková, Mgr. Miloš Adamů, 

MBA.), zdržel se 2. 

 

 

9. 

Diskuse, závěr 

Ing. Jakub Kutílek – od pana tajemníka byly zaslány dvě oznámení, jedno z nich se týkalo 

zahájení územního řízení ,,trafostanice“ od ČEZu (Zborovské nám.) na dvoře u Salesiánů. Dle 

dokumentů dosavadní trafostanice  již dosluhuje (dále nevyhovující umístění na dvoře). 

Nicméně nové umístění trafostanice, je velice nešťastné (ve veřejné zeleni), vzhledem k 

budoucnosti Zborovského nám. (výstavba v bývalých kasárnách T. G. Masaryka), by se nová 

trafostanice do nového konceptu nehodila. Navrhuje nové umístění, dále na hraniční termín 

pro podání připomínky (do zítra). Do diskuse se připojuje Jan Brožek, Ing. Filip Vařecha, pan 

starosta, Bc. Monika Klátilová a Ing. Milan Randák. Následně Ing. Jakub Kutílek přečte svoji 

námitku. Bc. Jan Nadrchal navrhuje umístění za kontejnery na městský pozemek. Bc. Jan  

Nadrchal se dále dotazuje, zdali trafostanice bude pouze pro salesiány nebo pro více subjektů. 

Na základě diskuse pan starosta vyvolá jednání. Ing. Filip Vařecha si také myslí, že varianta 

nabídnout jim městský pozemek se jim bude více líbit, než přemístění. Pan starosta zítra 

zkontaktuje ředitelku salesiánů a navrhne schůzku a projedná to. JUDr. Bc. Jakub Jeřábek – 
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bylo vhodné podat námitku na stavební úřad, aby stavebník byl vstřícnější k jednání. Stavební 

úřad se bude muset s připomínku vypořádat. Bc. Jan Nadrchal souhlasí s tím, že když podá 

starosta námitku, tak stavební úřad se tím bude muset zabývat a obvodu zbyde více času na 

řešení. Ing. Randák se dotazuje, co se bude dít se starou trafostanicí. Dále se do diskuse se 

připojuje Ing. Pavel Bergman, Ing. Filip Vařecha a Bc. Jan Nadrchal. Na základě diskuse pan 

starosta podá námitku na stavební úřad. 

 

 

Pan starosta poděkoval zastupitelům za účast na jednání, které skončilo v 18.45 hod. 

    

 

Pardubice 26. 4. 2023 

 

 

Ověřitelé:            

 

 

...........................................                    ........................................   

Ing. Jaroslav Kňava       JUDr. Bc. Jakub Jeřábek 

          

 

 

….……………………… 

Jiří Rejda, DiS.            

starosta MO Pardubice V                                                    


